
ورزشی   9 یکشنبه26فروردین1403-5شوال1445-14آوریل2024-سالبیستوسوم-شماره6237

کریستیانو رونالدو مشتری پیدا کرد
یک باشگاه پرتغالی به شدت 
به جذب کریستیانو رونالدو برای 
فصل بعد علاقه دارد. به گزارش 
ایسنا، کریستیانو رونالدو بعد از 
جدایی از منچستر یونایتد راهی 
لیگ عربستان شــد و با النصر 

قرارداد سه ساله امضا کرد.
پرتغالی  فــوق ســتاره  این 

روزهای بســیار خوبی را در النصر تجربه می کند و حضور او باعث شــده تا لیگ 
عربســتان به کلی متحول شــود و بازیکنان بزرگ زیادی راهی این لیگ  شــوند. 
رونالدو یک  فصل دیگر با النصر قرارداد دارد و البته باشــگاه عربســتانی به شدت 
به تمدید قرارداد او علاقه دارد. صفحه باشگاه النصر در توییتر مدعی شد که یک 
باشــگاه پرتغالی به شدت به جذب کریستیانو رونالدو علاقه دارد و می خواهد این 
بازیکن را برای فصل بعد جذب کند بدون آن که از نام این باشگاه سخن به میان 
آورد. رونالدو در پرتغال برای اسپورتینگ بازی کرده است و به احتمال خیلی زیاد 
این باشگاه دوست داشته باشد که بار دیگر این فوق ستاره بزرگ را در ترکیب خود 
داشته باشد. البته جدایی کریستیانو رونالدو باتوجه به جایگاهی که در النصر دارد و 
البته درآمد بالایی که او در فوتبال عربستان دارد تا حدود زیادی بعید است و باید 

دید که آیا او قراردادش را تمدید می کند و یا دوباره به فوتبال اروپا برمی گردد؟

 امیررضا رفیعی  در یک قدمی ثبت رکوردی تاریخی
سنگربان جوان پرسپولیس 
در ایــن روزهــا بــه دنبال 
شکســتن یک رکورد جالب 
توجــه در تاریخ لیــگ برتر 
اســت. به گــزارش ایرنا، در 
چارچوب هفته بیست وســوم 
رقابت هــای لیــگ برتر، تیم 
فوتبال پرسپولیس موفق شد 

با حمایت هوادارانش در ورزشگاه آزادی با تک گل عیسی آل کثیر با نتیجه یک 
بر صفر، ملوان بندرانزلی را شکست داده و با یک امتیاز کمتر نسبت به همشهری 
خود یعنی استقلال در رده دوم جدول باقی بماند. نکته جالب توجه در این بازی 
بسته نگه داشتن شــدن دروازه سرخ پوشان در حضور امیررضا رفیعی دروازه بان 
جوان این تیم است، آن هم در شرایطی که این سنگربان در این فصل در ۳ بازی 
به عنوان جانشــین علیرضا بیرانوند در قفس توری قرمزها قرار گرفته و در هر ۳ 
بازی موفق به ثبت کلین شــیت شده است. علیرضا بیرانوند سنگربان ملی پوش 
پرسپولیس در اردوی تیم ملی از ناحیه مچ دست دچار مصدومیت شد و با توجه 
به میزان این مصدومیت گفته می شود به احتمال زیاد بین ۳ تا ۴ هفته از میادین 
دور خواهد بود. این در شرایطی بود که پیش از این با توجه به محرومیت بیرانوند، 
رفیعی در بازی با ذوب آهن اصفهان در درون دروازه پرســپولیس ایســتاده و با 
نمایش خوب خود باعث شد تا قرمزها سه امتیاز شیرین را از اصفهان به ارمغان 
بیاورند. وی حالا در دیدارهای سرنوشت ســاز باز هم در توفیق اجباری جانشین 
سنگربان شماره یک تیم ملی شد. ماموریتی که شاید می توانست به قیمت تمام 
شدن فوتبال او رقم بخورد اما وی در همین دو بازی تعیین کننده همچون بازی 
با ذوب آهن شایستگی های خود را به اثبات رساند تا رفیعی نیز سهم پررنگی در 
موفقیت  قرمزها در این فصل داشته باشد. سنگربان ۲۲ ساله پرسپولیس حالا در 
آستانه یک رکورد شکنی تاریخی نیز قرار دارد. وی حالا در بازی با صنعت نفت 
آبادان در هفته بیست و چهارم رقابت های لیگ برتر این فرصت را دارد تا با بسته 
نگه داشتن دروازه خود در این دیدار تبدیل به نخستین دروازه بان تاریخ لیگ برتر 
شود که در ۴ بازی نخست خود در این رقابت ها دروازه خود را بسته نگه داشته و 

از این حیث رفیعی می تواند صاحب یک رکورد جالب توجه شود.

تمدید روزهای درخشان زاهدی
شهاب زاهدی باز هم برای 
فوکــوکا ژاپــن گل زد و بــه 
عملکرد درخشــان خود ادامه 
داد. به گــزارش فوتبال ۳60، 
در رقابت هــای هفته هشــتم 
جی لیــگ ژاپن، تیم آویســپا 
فوکــوکا که شــهاب زاهدی، 
مهاجم سابق پرسپولیس را در 
اختیار دارد، به مصاف سانفرسه 

هیروشیما، صدرنشین فعلی این مسابقات رفت. این دیدار در پایان با نتیجه تساوی 
1-1 به پایان رسید. فوکوکا با این تساوی 10 امتیازی شد و در رده یازدهم جدول 
قرار گرفت. شهاب زاهدی، ســتاره ایرانی فوکوکا، در ادامه روند درخشان خود در 
جی لیگ، 77 دقیقه در زمین حضور داشت و باز هم برای تیمش گل زد. او از زمان 
جدایی از پرسپولیس و انتقال به فوکوکا، 5 بازی انجام داده و موفق به زدن ۳ گل و 
ارسال یک پاس گل شده تا شروع بسیار خوبی در ژاپن داشته باشد. نکته جالب در 
خصوص فوکوکا وابستگی شدید این تیم به درخشش ستاره ایرانی است. به طوری 
که از زمان انتقال زاهدی به ژاپن، او روی تمام گل های تیمش تاثیر داشته و فوکوکا 

بدون اثرگذاری مهاجم سابق پرسپولیس موفق به زدن گل نشده است.

رئال مادرید منتظر تصمیم مودریچ
هنوز  مادرید  رئال  هافبک 
تصمیم نهایی برای جدایی از 
این تیم مادریــدی را نگرفته 
اســت. به گزارش ایسنا، لوکا 
مودریــچ در این چند ســالی 
کــه بــرای رئــال مادرید به 
میدان رفته همواره از بازیکنان 
کلیدی و تاثیرگذار تیم بوده و 

در بیــن هواداران رئال از محبوبیت بالایی برخوردار بوده اســت. مودریچ در فصل 
جاری کمتر در ترکیب اصلی رئال مادرید به میدان رفت و هر گاه هم فرصت بازی 
به او رسیده نتوانسته انتظارات را برآورده کند. قرارداد فعلی مودریچ با رئال مادرید 
تا ۳0 ژوئن ۲0۲۴ اعتبار دارد. به گفته ماتئو مورتو، روزنامه نگار Relevo، ستاره 
۳۸ ســاله کروات تصمیمی برای تمدید قراردادش با مادرید یا رفتن به یک لیگ 
دیگر نگرفته است و این موضوع را به روزهای آتی موکول کرده است. چند تیم از 
عربستان و آمریکا و دیناموزاگرب کرواسی خواستار به خدمت گرفتن لوکا مودریچ 
هســتند و باید دید این بازیکن در تابستان چه تصمیمی خواهد گرفت. او دوران 
طلایی را در رئال پشــت سرگذاشت و توانســت پنج قهرمانی با این تیم در لیگ 

قهرمانان اروپا به دست آورد.

امیدوارم دست پر به ایران برگردیم
ســرمربی تیــم فوتبــال 
دختران ایــران در رده جوانان 
ابراز امیدواری کرد که این تیم 
در رقابت های کافا نتایج خوبی 
کســب کند. به گزارش  مهر، 
مریم جهان نجاتی ســرمربی 
دختران  فوتبــال  ملــی  تیم 
ایران در رده جوانان در آستانه 

حضور این تیم در مســابقات کافا گفت: ایران آخرین اردوی تیم ملی جوانان برای 
حضور در مســابقات کافا را از دیروز با حضــور ۲6 بازیکن در کمپ تیم های ملی 
آغاز کردیــم و تا ۲۸ فروردین باید ۲0 نفر نهایی بــرای حضور در این بازی ها را 
انتخاب کنیم. نخســتین بازی ما با تیم قدرتمند ازبکستان است و یک روز بعد با 
ترکمنستان بازی داریم. بعد از یک روز استراحت به مصاف تاجیکستان و در آخرین 
دیدار هم باید با قرقیزستان بازی کنیم. پس از برگزاری بازی های تدارکاتی خوبی 
که با بازیکنان دعوت شده از تیم های لیگ برتری داشتیم به شناخت نسبی برای 
ترکیب اصلی دســت پیدا کردیم. بازی اول ما در این تورنمنت برابر ازبکستان هم 
خوشایند است و سخت است. چرا که اولین بازی در هر تورنمنت بازی سختی است 
و ازبکستان هم تیم قدرتمندی است و فرصت کمی برای آنالیز این تیم در اختیار 
داریم. امیدوارم بچه های ما با تمام توان به این مسابقات اعزام شوند و بتوانیم دست 
پر به ایران برگردیم و با نتایج خوبی که کسب می کنیم قدردان زحمات فدراسیون 

برای برگزاری این اردوها و بازی های تدارکاتی باشیم.

اخبارکوتاه

تیم فوتبال پرسپولیس با سرمربی برزیلی خود بیشتر از 
هر زمانی به قهرمانی امیداور است.

بــه گــزارش ایرنا، در چارچوب هفته بیســت و ســوم 
رقابت های لیگ برتر تیم فوتبال پرســپولیس تهران در 
یک دیدار حساس و تماشایی با تک گل عیسی آل کثیر 
موفق شــد تیم فوتبال ملوان بندرانزلــی را با یک گل 
شکست دهد تا فاصله یک امتیازی خود را با همشهری 
خــود یعنی اســتقلال حفظ کند تــا همچنان کورس 

قهرمانی داغ بماند.
پرسپولیس این روزها در بهترین فرم خود در یک سال 
اخیر دارد و همین موضوع باعث شــده تا هواداران این 
تیم به تکرار قهرمانی این تیم در بیست و سومین دوره 
رقابت های لیگ برتر بیش از هر زمانی امیدوار باشــند. 

قرمزها هفته های پایانی نیم فصل اول اگرچه در شرایط 
خوبی قرار نداشتند اما بعد از جدایی یحیی گل محمدی 
از این تیم و حضور اوســمار ویرا به عنوان مرد نخســت 

نیمکت سرخ پوشان همه چیز به سود آنها تغییر کرد.
هرچند پرسپولیس در نخستین بازی خود در نیم فصل 
دوم برابر آلومینیوم اراک روی اشــتباه بیرانوند شکست 
خــورد اما این تیم بعــد از این بــازی در 7 بازی از ۸ 
بازی خود موفق شــد حریفان را شکســت دهد و تنها 
در شهرآورد پایتخت آن هم برابر استقلال تهران رقیب 

سنتی خود به تساوی صفر - صفر رضایت داد.
پرســپولیس در ۹ بازی که اوسمار هدایت این تیم را بر 
عهده داشته است 1۴ بار دروازه حریفان خود را باز کرده 
و تنها ۳ گل دریافت کرده اســت که همه  آنها به نوعی 
با اشتباه مستقیم دروازه بان به ثمر رسیده است و در 7 
بازی نیز موفق شــده دروازه خود را برابر حریفان بسته 
نگه دارد. قرمزها با سرمربی برزیلی خود به طور میانگین 

در هر بازی ۲.۴۴ امتیاز کسب کرده است.
اوسمار و پرسپولیس با دو پیروزی حساس برابر گل گهر 
ســیرجان و ملوان بندرانزلی که پیش بینی می شد یکی 
از ایــن دو تیم از قرمزها امتیــاز بگیرد حالا پیش از هر 
زمانــی به تکرار قهرمانی در این دوره از رقابت های لیگ 

برتر امیدوارتر شده است.

ســرمربی تیم ملی پاراتیروکمان از حضور زهرا نعمتی در 
اردوی تیــم ملی پاراتیروکمان خبــر داد و گفت: عملکرد 
زهرا نعمتــی در اردوی تیم ملی و تورنمنت جهانی چک 
برای حضور در پارالمپیک پاریس مورد ارزیابی قرار خواهد 
گرفت. میلاد وزیری در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: بعد 
از بازی های پاراآســیایی هانگژو چین چون کمانداران اردو 
و تمرین نداشــتند نیاز به تمرین بیش تر داشتند، بنابراین 
برنامه ها را تا پارالمپیک فشــرده تر کردیم تا ورزشکاران 
در شــرایط بهتری به پاریس بروند. از سوی دیگر در اولین 
اردوی آمادگی متوجه شــدم که کمانداران مشکل زیادی 
در بحث فنی کمان و همچنین نحــوه تیر زدن دارند که 
باید به مرور برطرف شــود. وی گفت: براساس ارزیابی که 
از عملکرد کمانداران در اولین اردوی آمادگی داشتیم روند 
آن ها صعودی بود اما هدف بر این اســت که ورزشــکاران 
را تا تورنمنــت جهانی چک و پارالمپیــک پاریس آماده 
کنیم. بنابراین طبــق برنامه ریزی صورت گرفته ۹ اردو تا 
پارالمپیک پاریس پیش بینی شده تا ورزشکاران با آمادگی 
خوبی عازم پارالمپیک شــوند. وزیری همچنین با اشاره به 
کسب 7 سهمیه در پاراتیروکمان، افزود: تلاش بر این است 
که با سهمیه کامل در پارالمپیک پاریس حضور پیدا کنیم 
چون در تمام سهمیه های کسب شده شانس کسب مدال 
داریم. بنابراین اگر تمام ورزشکاران که سهمیه کسب کرده 

اند به پاریس اعزام شــوند پیش بینی کســب ۹ مدال در 
رشــته های ریکرو، کامپوند انفرادی و میکس تیم را داریم. 
وی همچنین با اشاره به حضور زهرا نعمتی در اردوی تیم 
ملــی پاراتیروکمان، اظهار کرد: دومیــن اردوی تیم ملی 
پاراتیروکمان در ســال جــاری از ۲5 فروردین در تهران 
برگزار می شــود و تا 5 اردیبهشت ادامه خواهد داشت. در 
این اردو از زهرا نعمتی برای شرکت در اردو دعوت کردیم 
و او نیز موافقت کرد که در کنار ســایر کمانداران در اردو 
حضور داشته باشد. وزیری در پایان در پاسخ به این پرسش 
که آیا از نظر فضای تمرینی مشکل کمانداران برطرف شده 
است یا خیر؟ تصریح کرد: هنوز مشکل فضای تمرینی که 
خاص ورزشکاران پارا باشد برطرف نشده و ما مجبوریم هر 

بار اردوها را در مکان های مختلف برگزار کنیم.

بازگشت زهرا نعمتی به پاراتیروکمانآمار جالب توجه پرسپولیس با اوسمار

بازیکن تیــم فوتبال فاینورد هلند گفت: من هرگز انتظار 
نداشتم این همه بازی برای فاینورد انجام بدهم و قبل از 
بازی هم نمی دانستم صدمین بازی ای است که برای این 
تیم انجام می دهم. به گزارش ایرنا، تیم فوتبال فاینورد در 
هفته بیست ونهم لیگ فوتبال اردیویسه هلند برابر آژاکس 
به میدان رفت و علیرضا جهانبخش لژیونر ایرانی این تیم 
در این دیدار که از ابتدا در ترکیب نبود در دقیقه 7۳ وارد 
زمین شــد . چند دقیقه بعــد او گل برای تیمش به ثمر 
رساند که آن گل مردود اعلام شد. اما این بازی برای وینگر 
ملی پوش کشورمان خاص بود چون او صدمین بازی اش را 
برای تیم انجام می دهد و در همین راستا باشگاه فاینورد با 

علیرضا جهانبخش گفت وگویی انجام داده است.
علیرضــا جهانبخش در خصوص صدمین بازی خود برای 
این باشگاه اظهار داشــت: بعد از بازی همه ما خوشحال 
بودیم و یک بازی فوق العــاده ای برای ما بود. بعد از بازی 
با بازیکنان در رختکن جشن گرفتیم و آن بازی برای من 
خیلی خاص بود.  وی افزود: زمانی که به زمین بازی آمدم 
به بازیکنان گفتم باید قوی تر باشیم و گل بیشتری بزنیم. 
زمانی که به بازی آمدم نتیجه 6 بر صفر بود. بعد از حضورم 
در زمین توانستم گل بزنم ولی متاسفانه گل مردود شد. 

دلیل مردود بودن این گل هم به خاطر دوست ژاپنی ام بود. 

من هرگز انتظار نداشتم این همه بازی برای فاینورد انجام 
بدهم.  قبل از بازی هم نمی دانســتم صدمین بازی است 
که برای تیم انجام می دهم.  من فقط در رسانه های ایران 
شــنیده بودم ۹۹ بازی برای فاینورد انجام داده ام.  خیلی 
خوشــحالم این تجربه را در تیم فاینورد به دست آوردم و 
افتخار هم می کنم. جهانبخش گفت: من در هر باشگاه که 
می روم برای مهم است که با هواداران آن تیم خوب باشم. 
خوشبختانه هواداران فاینورد با من خوب هستند و از این 
موضوع بسیار خوشحال هستم و امیدوارم ادامه دار باشد. 
سال اولی که به فاینورد آمدم در همه تمرینات تیم تلاش 
کردم بهترین عملکرد خود را نشــان دهم. اما آن چیزی 
انتظار داشــتم نبود. ما سال قبل قهرمان شدیم و امسال 
هم تلاش می کنیم قهرمان شویم. همچنین سایت باشگاه 
فاینورد در خصوص علیرضا جهانبخش گفت: طی سه سال 
گذشته هر وقت جهانبخش به زمین آمده است هواداران 
او را تشویق می کنند و این موضوع برای ملی پوش ایرانی 
مهم است چون می تواند به او روحیه بدهد و وینگر راست 
این باشــگاه این فصل نقش کمتری داشــته است اما او 

همچنان در میان هواداران محبوب است.
این نشان می دهد این بازیکن باکیفیت بوده و هواداران از 

حضور او رضایت دارند.

علیرضا جهانبخش: 

انتظار انجام ۱۰۰ بازی برای فاینورد را نداشتم

پشت پرده شکست سنگین پاکو خمس 

تراکتور با نتیجه ســنگین چهار بر یــک برابر ذوب آهن 
شکســت خورد. به گــزارش فوتبــال ۳60، تراکتور در 
چهارچوب هفته بیست وســوم لیگ برتر برابر ذوب آهن 

قرار گرفت و با نتیجه چهار بر یک شکست خورد. 
این شکســت آنقدری تلخ بود که بــار دیگر کار چند تن 
از هواداران تراکتور به بیمارســتان کشیده شود و برخی 
هواداران نیز پیش از ســوت پایان بازی، ورزشــگاه را به 

مقصد خانه هایشان ترک کنند. 

خط دفاعی تراکتور مشکلات مشخصی دارد که در برخی 
دیدارها مانند ذوب آهن، بیش از پیش به چشم می آید.

اشتباه در یارگیری
کافی اســت نگاهی به گل اول ذوب آهــن برابر تراکتور 
داشــته باشــید؛ یک ضد حمله کم تعداد، تبدیل به گل 
اول می شــود. دلتیچ در صحنــه گل اول ذوب آهن تنها 
یک وظیفه ســاده دارد، قرار گرفتن در مســیر تنها یار 
خالی بازیکن صاحب توپ، او این کار را به درســتی انجام 

نمی دهد تا توپ به محمدحســین اسلامی برسد و او هم 
بدون هیچ مزاحمتی، به سمت دروازه تراکتور حرکت کند 

و گل اول را وارد دروازه سرخ پوشان کند.
دیگر اشتباه در صحنه گل اول ذوب آهن، از سوی عارف 
آقاسی رقم خورد. این بازیکن هم فاصله زیادی از جریان 
بازی داشت و همین موضوع باعث شد نتواند کنش دفاعی 

مناسبی داشته باشد و دروازه تراکتور به راحتی باز شود.
پست 6 در تراکتور خسته است

هافبــک دفاعی یا همان پســت 6، در فوتبــال روز دنیا 
اهمیت بالایی دارد. پســتی که هم در بازی ســازی نقش 
دارد، هــم در دفاع و هم در حملــه. صفا هادی و مهدی 
حســینی هیچکدام گزینه های مطمئنی برای حضور در 
ترکیب تراکتور نیستند. نه صفا هادی و نه حسینی قدرت 
بازی سازی بالایی ندارند و از طرفی در دفاع هم بی دقت 
هستند. ریکاردو آلوز مجبور است بار بازی سازی از عقب 
زمین را هم به دوش بکشــد. در بسیاری از تیم های لیگ 
برتری، هافبک دفاعی بین دو مدافع میانی قرار می گیرد، 

توپ به او می رسد و پخش می کند. 
ضعف حسینی و هادی باعث شــده ریکاردو آلوز بین دو 
مدافــع قرار بگیرد و همین موضوع هم خط دفاع تراکتور 
را تضعیف کند و هم در خط حمله آن خلاقیت همیشگی 

در کار نباشد.
از طرفی هنگام دفاع، فاصله بین دو مدافع میانی زیاد است 

و باید از سوی هافبک دفاعی پوشش داده شود اما باز هم 
شاهد غیبت حسینی و هادی در سر جای خود هستیم.

ریسکی که جواب نداد
پاکو خمس می خواســت ســه امتیاز دیدار با ذوب آهن 
را کســب کند و همین دیدگاه باعث شــد دفاع تراکتور 
پــس از گل اول گاندوها، بالاتــر و در زمین حریف کار را 
دنبال کند. در این سبک بازی، نباید توپ سوم به حریف 
برســد و تبدیل به ضد حمله شــود. وظیفه پوشش هم 
برعهده هافبک های تراکتور اســت اما در صحنه گل دوم 
ذوب آهن، توپ ســوم جمع نمی شود و همان به یک ضد 
حمله تند و تیز تبدیل می شود تا دروازه تراکتور برای بار 

دوم مورد هدف محمدحسین اسلامی قرار بگیرد.
اشتباهات فردی

اشتباهات فردی در تراکتور بسیار زیاد است. موضوعی که 
همیشه به سرخ پوشان ضربه زده است و ظاهرا بهبود هم 
پیدا نمی کند. گل ســوم و چهارم ذوب آهن روی شاهکار 
خط دفاعی و همین طور پورحمیدی به ثمر رسید. تمرکز 
پایین بازیکنان تراکتور در این دو گل مشــهود اســت و 
مشخص نیست چرا در سطح اول فوتبال ایران، باید چنین 
اشتباهات بچگانه ای رقم بخورد. مشخص نیست سرنوشت 
خمس در تراکتور چگونه رقم می خورد اما مشکلات خط 
دفاعی تراکتور، آنقدر زیاد اســت که در هفته های پایانی 

برطرف نشود.

در شرایطی که لیگ برتر در روزهای حساس 
خود قرار دارد، حواشی مربوط به داوری ها هم 
افزایش یافته است. ســپهر ستاری: لیگ برتر 
بیست وســوم به هفته های پایانی خود نزدیک 
شــده و حساسیت مســابقات هر هفته بیشتر 
می شود. این هفته  از رقابت ها دیروز برگزار شد 
و استقلال و پرسپولیس با کسب بردهای مشابه 
یک بر صفر، ضمن حفظ فاصله خود با یکدیگر، 
از دیگر تیم های بالای جدولی جدا شــدند تا 
رقابــت قهرمانی مثل چند فصل اخیر بین این 
۲ تیم باشــد. این هفتــه از لیگ برتر هم مثل 
هفته قبل با جنجال داوری همراه شد و هر ۲ 
بازی استقلال و پرسپولیس صحنه های داوری 

مهمی داشت.
معضل رد شدن توپ از خط دروازه

در بــازی آلومینیــوم اراک - اســتقلال، 
آبی پوشــان پایتخت توسط گوســتاوو بلانکو 
به گل رســیدند که در صحنه اول گل شــدن 
توپ واضح نبود ولی در صحنه آهسته مشخص 
شــد که داور در اعلام گل درست عمل کرده 
اســت. مشــابه این اتفاق هفته گذشته هم در 
بازی استقلال - مس رفسنجان رقم خورد که 
آنجا داور معتقد بود ضربه میلاد فخرالدینی از 
خط عبور نکرده اســت. تصمیمی که به مذاق 
استقلالی ها خوش نیامد و باعث شد این باشگاه 

واکنش های تندی نشان بدهد.
هــر ۲ صحنــه رخ داده در بازی های اخیر 
استقلال بار دیگر لزوم اســتفاده از تکنولوژی 
خط دروازه را ثابت کرد و مشــخص شد چقدر 
جای این تکنولوژی در فوتبال ایران خالی است. 
امسال در ۲ بازی پرسپولیس مقابل گل گهر و 
صنعــت نفت آبادان هم مشــابه این صحنه ها 
روی دروازه  سرخپوشان رخ داد که مانند بازی 
استقلال - مس رفسنجان، حتی از روی تصاویر 
آهسته هم تشخیص دقیق آن بسیار سخت بود.

از گل مشکوک عیسی 
تا صحنه  مشکوک به پنالتی

جنجــال اصلی داوری ایــن هفته در بازی 
پرســپولیس - ملوان رقم خورد که ۳ صحنه 

داوری مهم داشت. پرســپولیس در این بازی 
با گل عیســی آل کثیر به برتری رسید که در 
یک موقعیت بسیار مشــکوک به آفساید قرار 
داشــت. البته گل آل کثیر به قدری مشکوک 
بود که حتی اگر آفساید باشد هم نمی توان به 
کمک داور ایرادی گرفت. در چنین صحنه هایی 
VAR باید به کمــک تیم داوری بیاید که در 
فوتبال ایران وجود ندارد. در بازی دیشب یک 
صحنه مشکوک به خطای پنالتی و یک خطای 
دیگر هم مقابل دروازه پرســپولیس رخ داد که 

کارشناسان نظرات متفاوتی داشتند.
اتفاقات داوری بازی با پرسپولیس باعث شد 
بار دیگر پای بیانیه نویسی به لیگ برتر باز شود 
و باشگاه اســتقلال با انتشار متنی نسبتا تند، 
علیه تیم رقیب و داوران لیگ برتر موضع بگیرد. 
در بخشــی از بیانیه استقلال آمده است: »چه 
پنالتی ها که به اشتباه علیه استقلال اعلام شد، 
چه پنالتی های اســتقلال که سوخت، چه گل 
آفساید مردودی که خوردیم و چه گل سالمی 
که به اشتباه آفساید گرفته شد و نمونه آخرش 

هم همان گل سالم هفته گذشته استقلال که 
عبور تــوپ از خط دروازه را همه دیدند غیر از 
داور و کمک داور و دو امتیاز تیم به راحتی هدر 
رفت. اما از این سلســله اشتباهات عجیب تر، 
اتفاق هایی است که در بازی های تیم رقیب رخ 
می دهد؛ اشــتباه داوری جزئی از فوتبال است 
اما نه این که اشــتباهات همیشــه به نفع یک 
تیم و به ضرر رقبای آن تیم باشــد.از کنار این 
اشــتباهات داوری نباید بی تفاوت گذشت چرا 
که همین اشتباهات باعث شده در حال حاضر 

فاصله تیم دوم جدول با اســتقلال صدرنشین 
تنها یک امتیاز باشد، در حالی که اگر امتیازهای 
اهدایی ناشی از اشتباهات داوری از اندوخته این 
تیم کسر شود، فاصله امتیازی دو تیم در صدر 

جدول، دو رقمی خواهد شد.«
بیانیه استقلال، احتمالا به زودی با واکنش 
سریع پرسپولیس مواجه خواهد شد و البته این 
پایان ماجرا نخواهد بود. با توجه به حساسیت 
شدید مسابقات 7 هفته پایانی، احتمالا بعد از 
هر صحنه مشــکوک در بازی های ۲ تیم، تیم 
رقیب به بیانیه نویسی رو می آورد و این داستان 

ادامه خواهد داشت.
جای خالی کمک داور ویدیویی در لیگ برتر
در چنین شــرایطی که جنجال و درگیری 
بر سر اتفاقات داوری بین تیم ها و به خصوص 
مدعیان اوج گرفته، جای خالی VAR در لیگ 
برتر ایران بیشتر احساس می شود. بیش از یک 
دهه از نخستین آزمایش های VAR در فوتبال 
جهان می گذرد و ۲ جام جهانی با اســتفاده از 
این تکنولوژی برگزار شده ولی لیگ برتر ایران 
هنوز به صورت دائمی نمی تواند از آن استفاده 
کند. امســال تنها ۲ دربی رفت و برگشت بین 
استقلال و پرسپولیس با VAR برگزار شده و 
شایعاتی مبنی بر برگزاری چند مسابقه حساس 
 VAR دیگر در لیگ برتر و جام حذفی با کمک

هم وجود دارد.
با این حال به نظر می رســد تنها راه نجات 
لیــگ برتر از ایــن همه جنجــال و درگیری، 
اســتفاده دائمی از VAR در تمام بازی هاست 
تا حــق تمام تیم های حاضر در مســابقات به 
صورت یکسان رعایت شود. در سال های اخیر 
وعده های زیادی دربــاره زمان ورود VAR به 
ایران داده شده که هیچ کدام هنوز تحقق نیافته 
است. در حال حاضر گفته می شود فدراسیون 
 VAR فوتبال به دنبال وارد کردن 6 دســتگاه
است تا فصل بعدی لیگ برتر با استفاده از این 
تکنولوژی برگزار شود. اتفاقی که اگر رخ دهد، 
می تواند در کاهش اشــتباهات داوری و پایان 

بیانیه نویسی نقش مهمی ایفا کند.

جای خالی کمک  داور ویدئویی در روزهای حساس لیگ

مصاحبه،بیانیهواتهامعلیهداوریها


